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Technische vragen & opwaarderingen m.b.t. SB Besluitvorming regionale woondeals Amersfoort en 
Foodvalley  
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
GroenLinks 1 Opwaarderingsverzoek: GroenLinks vraagt 

zich af of alle ambities uit de woondeals ook 
realiseerbaar zijn, in tijden met veel 
onzekerheden. Hierover gaat mijn fractie 
graag in gesprek met het college. Ook wil 
GroenLinks graag weten hoe andere fracties 
aankijken tegen de woondeals. 

 

Naar verwachting zal de 
woningbouwproductie enkele jaren lager zijn 
dan voorzien. De maatschappelijke opgave 
is en blijft echter groot. Alle partijen hebben 
de ambitie om voldoende woningen te 
realiseren. Aan Rijkszijde is een knelpunten 
dat kritische succesfactoren nog 
onvoldoende zijn ingevuld (stikstofruimte, 
ruimte op het elektriciteitsnet, capaciteit in 
de bouwketen etc).  

 2 Heeft de besluitvorming over de woondeal 
regio U10 ondertussen plaatsgevonden? Zo 
ja, wat is de uitkomst hiervan? 

 

Ja. Alle partners van de Woondeal regio 
U10 hebben met de woondeal ingestemd. 

 3 Heeft de ondertekening op 8 en 13 maart 
plaatsgevonden? Zo nee, waarom niet en 
wanneer is ondertekening wel voorzien? 
 

Ja. Hierover is een persbericht uitgedaan en 
nieuwsbericht geplaatst. Zie: Woondeals 
regio's U10 en Amersfoort: meer én 
betaalbare woningen | provincie Utrecht 
(provincie-utrecht.nl) 

 4 Is er in de deals rekening gehouden met een 
lager aantal te realiseren woningen 
(waardoor de ondergrens van de 
bandbreedte van 69.700 woningen niet 
gehaald wordt), bijvoorbeeld door hogere 
aantallen woningen op te nemen? Zo nee, 
waarom niet en hoe wordt er dan omgegaan 
met het nu al te verwachten niet 
realiseerbare aantal geplande woningen? 
M.n. het aantal niet realiseerbare betaalbare 
woningen. 
 

Ja. Er wordt rekening gehouden met 
planuitval door middel van 
“overprogrammering”. Dat wil zeggen dat er 
meer plancapaciteit is dan het aantal 
woningen dat zal worden toegevoegd. Alle 
drie de woondeals bevatten een Tabel 1 
waarin beide getallen zijn opgenomen op 
regio- en gemeenteniveau.  

 5 Welke instrumenten kan de provincie 
inzetten om, zoals de brief van minister de 
Jonge aangeeft “elkaar aan te spreken 
wanneer we zien dat iemand extra stappen 
kan zetten”? En hoe zal hiermee worden 
omgegaan? 
 

In de woondeals zijn afspraken gemaakt 
over de vormen van overleg waarbinnen de 
woondealpartners elkaar aan kunnen 
spreken. De formele, wettelijke instrumenten 
voor de provincie zijn nog onvoldoende. 
Deze moeten onder meer worden geboden 
via de Wet versterking regie 
volkshuisvesting. In februari is de wet in 
consultatie gegaan. In IPO verband is een 
reactie gegeven op de wet waarin onder 
meer uitvoerig is ingegaan op de benodigde 
instrumenten en voorwaarden waaraan 
moet worden voldaan willen provincies en 
gemeenten de afspraken uit de woondeals 
daadwerkelijk kunnen realiseren. De brief is 
ter informatie bijgevoegd. 

 6 Wat is de planning om de thema’s die nog 
niet aan bod zijn gekomen alsnog aan de 
woondeals toe te voegen? 
 

De woondeals worden jaarlijks herijkt, 
waarbij nieuwe informatie kan worden 
meegenomen. Over de uitwerking van 
betreffende thema’s wordt momenteel 
gesproken met de woondealpartners. Over 
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de planning zijn in dit stadium nog geen 
concrete afspraken gemaakt. 

VVD 6 Welke afspraken zijn er met het Rijk, 
woningcorporaties en gemeenten gemaakt 
over de invulling van de kritische 
succesfactoren zoals beschreven? 
Bijvoorbeeld de financiële haalbaarheid van 
projecten, de netcongestie, bereikbaarheid 
en stikstof zijn geen kleine vraagstukken. Is 
er enig perspectief geboden vanuit het Rijk 
om provincies en gemeenten te 
ondersteunen bij deze vraagstukken? 

De afspraken over de kritische 
succesfactoren in de woondeals zijn 
hoofdzakelijk procesafspraken. Zie ook de 
alinea ‘Uitgangspunten en wederkerigheid’ 
in de statenbrief. Momenteel wordt een 
governancestructuur uitgewerkt met als 
voornaamste doel om op regionaal niveau 
scherpe analyses te kunnen maken welke 
kritische succesfactoren het meest van 
invloed zijn op de voortgang van de 
woningbouw, en hier een concrete aanpak 
aan te verbinden. Onderdeel hiervan is het 
inrichten van zogenoemde 
Versnellingstafels met marktpartijen. Hierbij 
zitten alle woondealpartners (inclusief het 
ministerie van BZK) en marktpartijen direct 
aan tafel. Knelpunten die het regio- of 
provincieniveau overstijgen worden 
geëscaleerd naar de minister voor 
Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening. 
Voor enkele van de genoemde kritische 
succesfactoren (zoals bereikbaarheid, 
netcongestie en stikstof) geldt dat deze 
onder de verantwoordelijkheid van andere 
ministers vallen, en dat het belang van de 
woonopgave soms conflicteert met andere 
maatschappelijke belangen. De minister 
voor VRO fungeert als toegangspoort naar 
de andere ministeries. 
  

 7 De brief van Hugo de Jonge geeft weinig 
inzicht in de rol die de minister pakt naar 
andere ministeries en met name de 
financiële vraagstukken. De VVD overweegt 
een motie die de minister oproept 
verantwoordelijkheid te nemen voor de 
kritische succesfactoren, niet alleen in de 
Novex gebieden, maar bij alle vastgestelde 
woondeals.  

Wij ondersteunen deze oproep, die ambtelijk 
en bestuurlijk regelmatig wordt gedaan, 
zowel door de provinice Utrecht als in IPO- 
en woondealverband.  

 


